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TRAJECTÒRIA PRIMER SECRETARI DE LA FEDERACIÓ DEL BAIX 

LLOBREGAT DES DEL 1988 FINS AL 2004, QUAN VA ASSUMIR LA 

SECRETARIA D'ORGANITZACIÓ. VA SER COORDINADOR DE LES ÀREES 

DE POLÍTICA MUNICIPAL I D'ORGANITZACIÓ DEL 1987 AL 2004. 

 

José Zaragoza, responsable d'organització i finances del PSC, defensa l'actuació 

del seu partit en el polèmic assumpte de la condonació dels interessos 

endarrerits d'un crèdit de La Caixa que després es va renegociar. Convençut que 

la millor defensa és un bon atac, recorda que el PP s'ha beneficiat de crèdits que 

li han estat perdonats en la seva totalitat i de milionàries donacions anònimes. 

Zaragoza aporta dades sobre la relació entre el president d'Endesa, Manuel 

Pizarro, i el PP, a la qual es va referir la setmana passada. 

 

--Aquestes últimes setmanes, hi ha moltes persones que es 

pregunten per què La Caixa no els perdona ni un cèntim dels seus 

crèdits i, en canvi, al PSC li condona el pagament dels interessos. 

 

--El PSC està pagant els crèdits que té amb La Caixa. Paguem cada any més de 

600.000 euros 100 milions de pessetes. El que sí que és cert és que nosaltres 

hem renegociat aquests crèdits, a diferència del PP. 

 

--¿Què passa amb el PP? 

 

--Doncs resulta que, des del 1987 i fins al 2002, ha rebut per mitjà de donacions 

anònimes 28 milions d'euros gairebé 5.000 milions de pessetes i té set milions 



d'euros, entre crèdits i interessos, que li han perdonat diverses institucions 

financeres. I estic parlant de dades de la seva comptabilitat oficial, perquè avui 

mateix per ahir el seu diari informa sobre un crèdit de 30 milions de pessetes 

que no existia oficialment i que els va ser condonat el 2000. 

 

--El seu deute amb La Caixa no és nou, fa anys que el declaren davant 

el Tribunal de Comptes. ¿Per què s'ha ressuscitat aquest assumpte? 

 

--És obvi que obeeix a l'estratègia del PP i de José María Aznar, que és qui hi 

està al darrere. Volen aconseguir que aquells amics seus a qui van col.locar al 

capdavant de les grans empreses que va privatitzar el PP no en perdin el control. 

Han perdut el poder polític però es neguen a perdre l'econòmic i per aconseguir-

ho qualsevol arma els va bé. En aquest sentit, s'ha de tenir present que estem en 

plena polèmica sobre l'OPA de Gas Natural empresa participada per La Caixa 

sobre Endesa, una de les empreses privatitzades i al capdavant de la qual es 

troba un amic seu, Manuel Pizarro. 

 

--¿Quines proves té per dir, com ha fet, que Pizarro va ajudar 

econòmicament el PP i la seva fundació FAES? 

 

--Em vaig limitar a explicar una informació que hem rebut i en la qual se'ns deia 

això. De veritat, m'he sentit molt sorprès davant la reacció del senyor Pizarro i 

de la cúpula del PP, que m'han amenaçat d'emprendre accions judicials. Jo no 

els vaig acusar de res il.legal ni de cometre cap delicte. No sé per què es posen 

tan nerviosos. 

 

--L'han desmentit. 

 

--El secretari general del PP, Ángel Acebes, ha dit que no és veritat que Pizarro 

ajudés el PP. ¿Si es tracta de donatius anònims, com pot donar per fet que no 

n'hi ha hagut cap de Pizarro? 

 

--¿Quina mena de relació hi ha entre Pizarro i el PP? 

 



--És públic i notori que aquesta relació existeix. A principis dels anys 90 va ser 

propietari del 17% d'accions d'una empresa amb un nom molt significatiu: 

Alianza de Inversiones. Hi tenia com a socis Federico Trillo, Rogelio Baón, un 

fill de Manuel Fraga, Ignacio, l'exalcalde de Madrid José María Álvarez del 

Manzano, i diversos diputats i dirigents del PP. Així mateix, Pizarro és coautor 

d'un llibre homenatge a Fraga, editat per FAES, i és amic d'Aznar, de qui és un 

dels seus assessors econòmics. És una persona pròxima a l'exvicepresident 

econòmic, Rodrigo Rato, i també va col.laborar amb la comissió d'estudis 

econòmics del PP. A més, va ser patró fundador de la FAES, vinculada al PP. 

 

-- El governador del Banc d'Espanya, Jaime Caruana, ha dit al Senat 

que està investigant el crèdit de La Caixa al PSC. 

 

--Em pregunto si el senyor Caruana, que va ser nomenat pel Govern del PP, 

també ha investigat els crèdits milionaris condonats al PP. Com que és amic 

d'Aznar i també de Pizarro, podria tenir informació de primera mà. 

 

--CiU i PP defensen la legalitat i el manteniment de les donacions 

anònimes als partits. 

 

--És lògic. Són, juntament amb el PNB, els beneficiaris gairebé únics d'aquestes 

donacions. Aquesta fórmula, que figura en la vigent llei de finançament de 

partits, és un gol que la dreta va fer a l'esquerra quan es va aprovar per consens 

l'any 1987. El 1996 vam descobrir que el 93% dels donatius anònims havien anat 

a la dreta i ens vam adonar que així es poden ingressar fons d'origen 

desconegut. 

 

--¿Si això és dolent, per què no ho han canviat? 

 

--El 1996 i el 2000 vam plantejar suprimir aquesta mena de donacions, però 

CiU i el PP ho van impedir amb els seus vots. Ara, moment en què l'esquerra és 

majoritària, en tornarem a proposar la desaparició. 


